
سريال »گيله وا«  به کارگرداني اردلان عاشوري بعد از سريال »گاندو« از شبکه سه سيما پخش مي شود. 
امير بنان تهيه کننده س��ريال »گيله وا« در گفت وگو با فارس، درباره تعويق زمان پخش اين سريال از 
شبکه سه سيما گفت: اين تصميم توسط مديران شبکه گرفته شده و به ما اعلام کردند که »گاندو« در 
اولويت پخش قرار دارد.  وي درباره زمان پخش اين سريال نيز بيان داشت: طبق آخرين اعلامي که به ما 
شده بعد از پايان پخش سريال »گاندو« سريال ما روي آنتن مي رود. ميني سريال »گيله وا« جديدترين 
محصول سازمان هنري رسانه اي اوج است که در هفت قسمت و در شهرهاي کياشهر، سياهکل و تهران 
تصويربرداري شده است و از نکات قابل توجه اين سريال ايفاي نقش ميرزا کوچک خان جنگلي توسط بهروز 
شعيبي است. همچنين از بازيگران اصلي اين ميني سريال مي توان به حميدرضا پگاه، ستاره اسکندري، 
اميرحسين صديق، بهروز شعيبي، مهدي زمين پرداز، اميرحسين هاشمي، مهران رجبي و پريا مردانيان 
اشاره کرد.  »گيله وا« با موضوعي عاشقانه در تلاش است با نگاهي عاطفي، به زندگي مردم شمال ايران در 
بستر اتفاقات تاريخي سال ۱۲۹۷ بپردازد و روايتگر سبک زندگي و روابط اجتماعي و عاطفي مردم ايران و 
نقش انگلستان در امور داخلي کشور در صد سال گذشته باشد. داستان اصلي قصه »گيله وا« عاشقانه اي بين 
دختر ارمني و پسر شمالي است که در بستر وقايع آن دوران و قحطي مي گذرد و چون ميرزا کوچک خان 
جبهه اصلي مقابله با انگليس ها در شمال کشور را داشته، براي جلوگيري از ايجاد قحطي در شمال کشور، 

در مقطعي به قصه ورود پيدا مي کند و کاراکترهاي اصلي قصه با او همراه مي شوند. 
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مادرم در ش�رايط بس�يار سخت 
مسلمان شد. اين انقلاب دروني و 
تغيير دين در فضاي بيگانه با اسلام 
براي مادرم دش�وار بود ول�ي او به 
تنهايي با همه مشکلات جنگيد و 
به روحانيت رسيد. بعد از آن من به 

واسطه مادرم با اسلام آشنا شدم

  معصومه طاهری
 ياس�ين علي )ژوليان پليس�يه( اقتصاد انرژي 
خوانده و دکتراي اقتصاد اسلامي دارد که به غير 
از زبان فرانس�ه به زبان هاي انگليسي، عربي و 
فارسي هم مسلط است. او که مسلمان شدن خود 
را مديون مادرش مي داند مي گويد: زير پر چادر 
نماز مادرم اسلام را شناختم و با جان و دل آن را 
دنبال کردم. وي ارادت زيادي به انقلاب اسلامي 
و به خصوص شخصيت محوري و اصلي آن امام 
خميني)ره( دارد و ايشان را احياگر اسلام واقعي 
در جهان مي داند که توانس�ت ظرفيت ايرانيان 
را در پذي�رش حقاي�ق ناب الهي کش�ف کند و 
انقلابي جهاني را رقم بزند. ياسين علي يکي از 
اعضاي انجمن ش�هيد ادواردو آنيلي اس�ت که 
در حال حاضر در دانشگاه علوم اقتصادي، براي 
دوره ليس�انس، مباني فقه اقتصاد اسلامي و در 
دانشگاه تهران، اقتصاد فرانسه تدريس مي کند. 

    
چطور شد مسلمان شديد؟

لطف خدا و ياري امام زمان بود. اول مادرم در شرايط 
بسيار سخت مسلمان شد. اين انقلاب دروني و تغيير 
دين در فضاي بيگانه با اس��لام براي مادرم دش��وار 
بود ولي او به تنهايي با همه مش��کلات جنگيد و به 
روحانيت رس��يد. بعد از آن من به واس��طه مادرم با 
اسلام آشنا شدم. بارها گفته ام از بچگي زير پر و بال 
چادرنماز مادرم بزرگ شدم. او برايم قرآن مي خواند و 
من به اسلام علاقه پيدا کردم و وقتي به بلوغ رسيدم 

اين يافته هاي ديني را در خودم تقويت کردم. 
چه چيزي باعث مي شود تا فردي که در 
فضاي بيگانه با فرهنگ اس�لامي بزرگ 

شده به اسلام و تشيع گرايش پيدا کند؟
همه ما از يک طبيعت و فطرت يکساني برخورداريم 
فطرتي که ما را به سوي حقيقت مي کشاند و تبلور 
آن در دين اسلام به خصوص مذهب تشيع وجود 
دارد. اينکه فردي در فرهنگ و فضاي غيراسلامي، 
مسلمان مي شود و از همه تعلقاتش مي گذرد تا بر 
مس��لماني خود ثابت قدم بماند به همين فطرت 
ذاتي برمي گردد. در اسلام قليلي از نوشيدني ها و 
غذاها را نبايد بخورد. فرد مسلمان وقتش را طوري 
تنظيم مي کند تا نماز بخوان��د و روزه بگيرد چون 
همه اينها فرمان خداست در مقابل مي بينيم برخي 
ديگر در فضاي اسلامي بزرگ شده اند و با مفاهيم 
آن بيگانه نيستند ولي فرمان خدا را عمل نمي کنند 
و به نوعي قطرتشان خاک گرفته است، لذا به نظر 
من اين لطف خداست که گرايش به اسلام و تشيع 
در هرکجا که باشيم صورت مي گيرد؛ چراکه دين 
اسلام از نظر عقلي منطبق با فطرت ماست. من هم 
چون به دنبال آرامش و ارتباط با خدا بودم اسلام 

شيعي را بهترين دانستم. 
 آموختن زبان عربي سخت نبود؟

وقتي مسلمان ش��دم تصميم گرفتم تا قرآن را به 
زبان اصلي ياد بگيرم. هر چن��د قرآن هاي ترجمه 
شده به زبان فرانسه هم وجود داشت ولي خواندن 
قرآن به زبان عرب��ي برايم بهتر ب��ود. براي همين 
آموزش زبان عربي را شبانه روز دنبال کردم. واقعاً 
زبان سختي اس��ت و الفباي آن پيچيده تر از زبان 
فرانسه است ولي شيريني خودش را دارد. به نظرم با 
يادگيري زبان عربي مثل هر زبان ديگري پنجره اي 
به دنياي ديگر برايمان باز مي شود و چون قرآن يک 
فضاي خارج از فضاي مادي است که در آن زندگي 
مي کنيم از طريق آموزش درست آن به زبان اصلي 
مي توانيم با دنيايي فراتر از دنياي مادي که در آن 
هستيم مرتبط بشويم پس لازم بود تا زبان عربي را 

با تمام قواعدش هر چند سخت ياد بگيرم. 
 به نظ�ر ش�ما چ�ه کار کنيم ت�ا مردم 
س�رزمين هاي بيگانه را با فضاي اسلام 

و تشيع آشنا سازيم؟
در گام اول بهتري��ن مبلغ خود ما هس��تيم. اينکه 
رفتار و گفتار خوبي داش��ته باش��يم و با اعتماد به 
خدا وارد عمل شويم. بعد از آن مي توانيم تأثيرگذار 
باشيم. توکل به خدا مهم است چون خود ما ناتوان 
و ضعيف هستيم. اگر خدا بخواهد و ما را همراهي 
کند مي توانيم انتقال دهن��ده خوبي براي مفاهيم 
ناب اسلام و نور خدا، براي سايرين شويم؛ بنابراين 
بايد مصداق شهادتين و شهادت باشيم. اين تبليغ 
واقعي است که باعث مي شود افراد بيگانه با اسلام، 

حقيقت اسلام را بشناسند و سيراب شوند. 
 چند روز پيش سي امين سالگرد رحلت 
امام خميني )ره( را پشت سر گذاشتيم. 
از آنجا که به ام�ام ارادت زيادي داريد 
نظرتان درباره وصيتنامه امام چيست؟

 ۲0 س��ال قبل وصيتنامه امام خميني در فرانسه 
ترجمه شد و من بارها آن را خوانده ام. وصيتنامه اي 
بسيار عميق از يک شخصيت برجسته است که نکات 
ارزنده زيادي دارد. امام ف��رد بزرگي بود؛ يک عالم 
رباني که فهميده بود براي تحقق اسلام واقعي بايد 
انقلاب کرد و با حرف و س��خن به تنهايي نمي توان 
اسلام را دوباره احيا کرد براي همين با ابزار دقيقي 
به نام ولايت فقيه وارد عمل شد چون ولايت نتيجه 
و ميوه تشيع اس��ت. امام خميني شخصيتي چند 
بعدي بود که درک کرده بود ما در اس��لام گنجينه 
بزرگي به نام ولايت فقيه داريم و بايد آن را در زندگي 

عملي پياده کرد و بسيار هم روي اين مسئله تمرکز 
و تأکيد داشت تا حکومتي اسلامي تشکيل و احکام 
ناب اسلامي در آن اجرايي شود. در وصيتنامه امام به 
چنين مسائلي سفارش شده و اگر ما حرف ايشان را 
قبول داريم و باورشان کرديم بايد آن را ادامه بدهيم 

تا به حکومت امام زمان )عج( برسيم. 
40 س�ال از انقلاب اسلامي مي گذرد. به 
عنوان يک انديشمند مسلمان غيرايراني 

اين حرکت را چطور مي بينيد؟
به برکت نفس امام و همراهي م��ردم ايران، امروز 
پس از 40سال به جايي رس��يديم که افراد زيادي 
از سرتاسر دنيا به اين انقلاب پيوسته اند يا مشتاق 
پيوستن هستند. امام خميني با توکل به خدا ايمان 
داشت که مي توان حکومت اس��لامي بنا کرد و با 
وجود مشکلات و فشارهاي زيادي که بود و هنوز 
هم هس��ت آن را عملي کرد. چراغ پرفروغ انقلاب 
اسلامي که توس��ط امام خميني روشن شد امروز 
پس از 40 س��ال همچن��ان نوراني اس��ت و باعث 
شده تا افراد زيادي در سرتاس��ر جهان به واسطه 
نور آن حقيقت اسلام واقعي و تشيع را پيدا کنند و 

مجذوب آن شوند. 
 اگر اين انق�لاب در ايران رخ نمي داد به 
نظر شما بس�تر ديگري براي آن وجود 
داش�ت تا نظريه امام درب�اره حکومت 

اسلامي اجرايي شود؟
امام در نجف اين مس��ئله را تئوريزه و تنظيم کرد 
تا بر اساس ش��رايط روز بتوان آن را عملياتي کرد 
ولي بس��تر ايجادش در نجف نبود. ايشان آن را در 
ايران پياده سازي کرد چون در ايران ظرفيت بالا با 
فرصت خوبي ديد تا رسالت خود را عملي کند. البته 
آن را محدود به اي��ران و ايرانيان نکرد بلکه نگاهي 
فرامرزي به اسلام داشت. به نظرم اين تفکر امام بود 
تا جايي که ظرفيت شکوفايي آن وجود دارد پياده 
شود بعد از آن به ساير نقاط دنيا منتشر گردد. چون 
قرار نبوده و نيست انقلابي با آن عظمت و حجم بالا 
محدود باشد و يکس��ري افراد نالايق از فرصت ها 
بهره ببرند. امام خميني متوجه ش��د مردم ايران 
ظرفيت پذيرش بالايي دارند که ش��ايد هيچ جاي 
ديگر اين بس��تر وجود نداشته اس��ت براي همين 
وقتي در همان روزهاي اول انقلاب به بهشت زهرا 
آمد فرمود من حکومت اسلامي برپا مي کنم و اين 
پشتوانه را داشت و استفاده کرد. بياييم اين حقيقت 
را بگوييم که حرکت امام يک معجزه بود؛ انقلابي 
که تأثيرات جهاني داشت. امام به خدا توکل واقعي 
داش��ت مانند زماني که حضرت يوس��ف را از چاه 
بيرون آوردند به او گفتند: نترسيدي؟ گفت: کسي 
که به خدا توکل کند از تنهايي و غربت نمي ترسد و 

همه جا وطنش است. 

 برندهاي فرهنگي هم 
قابل معامله هستند!

 حسن روانشيد*
يادمان هس��ت که يکي از پربحث ترين موضوع هاي انش��ا در دوران 
مدرس��ه چيزي نبود جز »علم بهتر اس��ت يا ثروت« ک��ه با تضادها 
در عقيده روبه رو مي ش��د اما معلمان و اولياي دانش آموزان يکصدا 
معتقد بودند بدون ترديد علم بهتر از ثروت است در حالي  که بعضي از 
دانش آموزان به  رغم سن کمشان در اين امر ترديد داشتند! راستي چه 
امري باعث شده تا واقعيت يک فلسفه به اثبات رسيده توسط نياکان 
ما اينگونه تخريب شود و تغيير ماهيت دهد و روزي برسد که ماديات 
بتواند بر علم که به معنويات وابسته است ارجح گردد؟ امروز اگر آگهي 
اس��تخدامي براي انجام امور مالي و ويزيتوري ک��ه جنبه اقتصادي 
دارد در رسانه اي درج شود دهها نفر به  منظور کسب اين شغل سر و 
دست مي شکنند درحالي که از نظر کارفرمايان »بيزينس من« ها در 
ارجحيت خواهند بود و کساني که علوم ديگر را آموخته اند همچنان 
بايد در انتظار باش��ند و اگر در طول انتظار خانواده اي متمول ندارند 
نان خود را به کتاب هايي که خوانده اند بمالند و نوش جان کنند! که 
اين پروسه به  مرورزمان به ديگر قسمت هاي جامعه نيز تسري پيدا 
مي کند تا ارگان هاي فرهنگي و اجتماعي در قعر جدول قرار بگيرند  
اما وزارتخانه هايي همچون نفت که با ماديات ارتباط مستقيم دارند و 
همچنين شهرداري ها که يک دستشان در جيب مردم و دستي ديگر 
در صندوق بيت المال است بتوانند از حاشيه توان مالي و معافيت هايي 
که در اختيار دارند براي خود اعتبار و امتياز کسب نمايند و همچون 
ملانصرالدين که با پوشيدن لباس نو به ميهماني بزرگان مي رفت و 
در صدر مي نشست و از آس��تين پيراهن خود مي خواست تا چون از 
زربفت است پلو بخورد! امروز بيشتر مؤسسات فرهنگي- اجتماعي 
فاقد پشتوانه مالي و نقدينگي لازم به نحوي از انحا خود را به يک جايی 
مي چسبانند تا حامي آنها در برگزاري جلسات، سمينار ها، کنگره ها و 
مراسم ها باشند و خود نيز به عنوان اسپانسر يا همان پشتيبان مالي در 
صدر نشينند تا با تنديس و نشان و مدال به نحوي مشمول مقامات اول 
و برتر و برترين گردند درحالي که امتيازات واقعي اين ارتقا و تشويق 
متعلق به يکي ديگر از نهادهايي است که به رغم ضعف بنيه اقتصادي 
اما از نظر علمي و فرهنگي و توانايي ها اولويت دارند درحالي که فاقد 
پوشاک ظاهري براي پلوخوري مي باشند! چندي پيش جشنواره روز 
ملي ارتباطات با حضور مديران کلانشهر و مسئولان روابط عمومي هاي 
اس��تان اصفهان در چهاردهمين ش��ب ماه مبارک رمضان و سي ام 
ارديبهشت ماه در محل تالار اتاق بازرگاني اصفهان برگزار گرديد که 
همانند هميشه مادرخرج آن به گونه اي شهرداري بدهکار کلانشهر 
اصفهان بود تا براي برگزاري هرچه باش��کوه تر اين مراسم و پذيرايي 
افطار مدعوين س��نگ تمام بگذارد و در عوض مق��ام اول ارتباطات 
جمعي سال را با دريافت ۱۱عنوان شامل چهار تقدير و ديپلم افتخار 
و رتبه شاخص، دو رتبه برتر، دو گواهي تقدير، دو رتبه سرآمد و يک 
تنديس در بخش رتبه ها برگزار کند. اما مديران روابط عمومي ديگر 
سازمان ها که به رغم عدم  توانايي مالي اما با دست خالي طي سال پر 
چالش ۹۷ توانسته بودند مشکلات و معضلات متعدد را از پيش پاي 
بيش از 6 ميليون نفر جمعيت اين کلان استان بردارند مظلومانه و 
در کمال تعجب درحالي که از اين انتخاب يکپارچه در حيرت بودند 
انگشت به دهان، ناظر اهداي الواح به مديرکل روابط عمومي شهرداري 
ش��دند اما همچنان غرق در افکار خود بودند که چگونه توانسته اند 
ضمن ارتباط تنگاتنگ با تمامي اهالي استان از چالش پرتنش بي آبي 
سال ۹۷ استان عبور نمايند تا  اين ازخودگذشتگي و ايثار شبانه روزي 
با هيچ معياري به حس��اب نيايد که آس��تين پيراهنشان پلوخوري 
نيست و بار ديگر به ياد موضوع انشاي دوران مدرسه خود مي افتند که 

مي گفت: علم بهتر از ثروت است.
    *روزنامه نگار پيشکسوت

نقدي بر کتاب »يک  فصل در کوبيسم«
ای کاش ماهم »آقابزرگ« داشتیم

  زهرا مرتضايي
موضوع داس��تان کتاب »يک  فصل در کوبيس��م« ب��ه قلم اعظم 
عبداللهيان در نگاه اول، کليشه اي به  نظر مي آيد؛ دختري معصوم 
که براي درس خواندن از شهرستان راهي شهر مي شود و در آخر 
مورد سوءاس��تفاده قرار مي گي��رد اما نوع پرداخت نويس��نده به 
 گونه اي است که چنين حسي به مخاطب دست نمي دهد يا حداقل 
ذهن را به کليشه اي  بودن تحريک نمي کند و چه بسا پرداختن به 

موضوع هاي تکراري، اما با نگاهي تازه و نو بسيار سخت تر است. 
نويس��نده در اپيزود ابتدايي داس��تان گويا اصل ماجرا را براي ما 
توضيح مي دهد؛ دختري تنها در ش��هري غريب با پيشامدهاي 
دلهره آور که سرانجام مي تواند از پايان تلخ و هولناک آن جان سالم 
به  در ببرد. اين شروع طوفاني چنان جذاب به  تحرير درآورده شده 

که ما را به خواندن ادامه داستان وا مي دارد. 
قلم تواناي نويسنده، لحظات داستان را چنان هنرمندانه توصيف 
مي کند که گويي شما هم در تمام لحظه ها کنار شخصيت اصلي 
داس��تان حضور داريد. وقت��ي از لحظه هاي اضط��راب و پرتنش 
مي گويد ش��ما هم به  خود مي لرزيد يا زماني که ياد خاطره هاي 
کودکي اش مي کند و از آقابزرگ مي گويد، انگار که اشک در گوشه 
چشم هايتان حلقه مي زند، درست مثل خود بهار. در توصيف هايي 
که از گذش��ته ارائه مي دهد به  خصوص از آقاب��زرگ، چنان روح 
مثبتي جريان دارد که بسيار دلنشين است و با خود مي گوييد  اي 

کاش از اين آقابزرگ ها نصيب شما هم مي شد. 
در کن��ار تم��ام جذابيت هاي قلم��ي و مضموني داس��تان، مبحث 
شخصيت ها جاي کار بيشتري داشت. درواقع به نظر نگارنده چنانکه 
بايد و شايد شخصيت پردازي انجام نشده بود؛ يعني ما به  جز شخصيت 
اصلي داستان �  بهار � با يکسري تيپ  شخصيتي مواجه هستيم. در 
واقع نويس��نده به تعاريف يک خطي از ش��خصيت هايش بس��نده 
مي کند که ما را در شناخت شخصيت، گنگ مي سازد. البته به جهت 
کوتاه بودن داستان مي توانيم در مورد شخصيت هاي فرعي تا حدودي 
با اين قضيه کنار بياييم، اما حداقل در مورد شخصيت مقابل بهار يعني 
کيوان، اين توجيه قابل قبول نيست. کيوان ناگهان در ميانه داستان 
ظاهر مي شود؛ ش��خصيتي مرموز و گنگ که تا آخر همانطور باقي 
مي ماند و ما جز اينکه کيوان يک  نمايشگاه دارد و شايد علاقه اي هم 
به بهار داشته باشد، هيچ چيز از او نمي دانيم. گويي که شخصيت هاي 
داستان مانند پازلي هستند که نويسنده تنها چند تکه را براي ما رو 
مي کند و تکميل آنها را بر عهده خودمان مي گذارد.  نويسنده، راوي 
سوم شخص يا داناي کل را براي رمانش انتخاب کرده و با اين  انتخاب 
خوب توانسته فضاسازي مناسبي ايجاد کند و مخاطب را کاملًا در 
شرايط شخصيت ها قرار دهد. اين فضاها چنان خوب بازسازي شده 
که گويي همه را به چش��م مي بينيم؛ از خرابه کنار خانه حس��ني و 

انتخاب سگ گرفته تا شکل و شمايل خانه انيس خانم. 
از طرفي شرايط اين روزهاي تهران را به خوبي بيان مي کند و در ميان 
قصه، اعتراض خود را به وضعيت نابه هنجار بعضي زنان سرپرست 
خانوار ابراز مي کند. هميش��ه و هرجا از بدبودن خريدوفروش در 
مترو و آلودگي هاي صوتي حاصل از آن ش��نيده بوديم، شايد اين 
اولين  باري باشد که کسي از سخت بودن و نياز به جرئت و جسارت 
داشتن در اين کار صحبت مي کند. اين هم يکي از همان نگاه هاي 
تازه نويسنده است.  در هر حال ما در رمان »يک فصل در کوبيسم« 
با قلمي روان و توصيف هايي ج��ذاب و ماجرايي جالب مواجهيم با 
گره هايي ظريف به يکي از داستان هاي عاشقانه نظامي که همه در 
کنار هم داستاني خواندني را پيش روي ما قرار مي دهد که مي تواند 

يک پيشنهاد خوب براي عصرهاي زيباي بهاري باشد. 

 نیم قرن زندگي يک شهید 
مدافع حرم در »کتیبه ژنرال«

رمان دو جلدي حدود هزار صفحه ب�ا عنوان »کتيبه ژنرال« 
پس از پنج س�ال تحقيق و نگارش تحويل ناشر شد. اين اثر 
درباره يکي از مدافعان حرمي اس�ت که در س�وريه توس�ط 

تکفيري ها به شهادت رسيد. 
اکبر صحرايي نويسنده در گفت وگو با فارس درباره يکي از آثار خود که 
حدود پنج سالي است براي تأليف آن زمان صرف کرده است، اظهار 
داشت: رمان دو جلدي با حدود هزار صفحه با عنوان »کتيبه ژنرال« پس 
از پنج سال تحقيق و نگارش تحويل ناشر شد.  وي در ادامه با بيان اينکه 
اين اثر مربوط به شهيد اسکندري از رزمندگاني است که در سوريه سال 
۹۳ به شهادت رسيده است، گفت: اين پنج سالي که درگير اثر بودم به 
تحقيق درباره اين شهيد بزرگوار پرداختم. شهيد اسکندري از دوستان 
پيش از انقلاب بنده بود. به همين دليل تأليف اين اثر به من سپرده شد، 
اما نگارش بهانه اي شد تا از زواياي مختلف به اين شهيد پرداخته شود.  
به گفته صحرايي، تأليف اين اثر با محوريت شهيد اسکندري موجب 
شد به فضاي چهار دهه پس از انقلاب و يک دهه پيش از انقلاب پرداخته 
شود. به عبارتي اين اثر از سال 4۲ آغاز و تا سال ۹۳ که شهيد اسکندري 
در سوريه سرش بريده مي شود و به شهادت مي رسد، پرداخته است.  
اين نويسنده کتاب را روايتي از ۵0 سال ادبيات معاصر برشمرد و اضافه 
کرد: اين مجموعه در دو جلد با عنوان »کتيبه ژنرال« تأليف شده است. 
البته هر مجلد نامي جداگانه خواهد داش��ت؛ جلد اول به دليل تولد 
شهيد در قصرالدشت با همين نام منتشر مي شود و جلد دوم به دليل 
محل شهادت شهيد در سوريه با عنوان »قمحانه« � شهرگندم � چاپ 
خواهد شد.  وي با توضيح درباره عبارت »ژنرال« در نام کتاب تصريح 
کرد: ژنرال عنواني است که از سوي سوري ها به شهيد اسکندري اطلاق 
مي شد. به اين بهانه به مضامين انقلاب و اتفاقات پيراموني آن پرداخته 
شد. وقايع از پيش از انقلاب آغاز مي شود و به درگيري هاي کردستان، 
جنگ، انقلاب اسلامي و حتي فتنه سال ۸۸ مي پردازد. البته با الهام از 
ساير اتفاقاتي که شايد مربوط به ايشان نباشد، اما به کتاب تزريق شده 
است.  اين نويسنده اضافه کرد: حدود 400 صفحه از اين کتاب درباره 
شهداي مدافع حرم و سوريه است؛ ضمن اينکه کتاب قرار است از سوي 

انتشارات شهيد کاظمي روانه بازار نشر شود. 

مجري با سابقه تلويزيون درباره حضور برخي چهره ها در کسوت اجرا 
که زبان معيار را رعايت نمي کنند بيان کرد که گاهي از شنيدن برخی 
واژگان احس�اس مي کند به او و ديگر مجريان توهين شده است. 
گيتي خامنه در گفت وگو با مهر درباره اجرا در تلويزيون و اينکه چرا 
استانداردها در اين زمينه پايين آمده اس��ت، بيان کرد: تعريف اجرا 
امروزه بسيار تقليل پيدا کرده و ساده ترين شاخصه هايي که در سال ها 
پيش معيار بود اکنون اهميتي پيدا نمي کند.  وي اضافه کرد: افرادي 
وارد اجرا مي شوند که حمايت هاي بالايي هم پيدا مي کنند، افرادي 
که گاهي مي بينيد اعتماد به نفس بالايي دارند و به  رغم اش��تباهات 
بزرگ در اجرا مي توانند به کارشان ادامه دهند و من حتي گاهي تعجب 

مي کنم چطور آنتن در اختيار اين افراد قرار مي گيرد. 
اين مجري ک��ودک در دهه 60 اظهار کرد: مخاط��ب حق دارد که از 
جعبه جادو درست ترين کلمات و غني ترين دايره واژگان و به روزترين 
شيوه مکالمه را بشنود و ببيند. الان متأسفانه اين حق رعايت نمي شود 
و از طرفي حق کس��اني هم که کار را بلد هس��تند و مردم براي آنها 

سرمايه گذاري مادي و معنوي کرده اند، پايمال مي شود. 
اين مجري پيشکسوت عنوان کرد: در بسياري از کشورهاي دنيا روي 

يک ش��خص به عنوان مجري س��رمايه گذاري مي کنند، به او آگاهي 
مي دهند، مردم به او اعتماد مي کنند و اين فرد اعتبار و موفقيت پيدا 
مي کند و از او مراقبت مي کنند. در اينجا اما اين سرمايه گذاري را رها 
مي کنند و پي کشف نيروهايي مي روند که با هر استعدادي وارد اجرا 
مي شوند.  وي اضافه کرد: کشف نيروهاي جديد بسيار خوب است اما 
به اين معنا نيست که هر کسي وارد اين کار شود. مجري تأثير بسياري 

روي زبان مردم دارد، زماني ما براي اجرا روي زبان معيار و شاخص هاي 
اين زبان تأکيد داشتيم تا همگان اين شاخص ها را رعايت کنند. 

خامنه با تأکيد بر اينکه هرکس��ي نمي تواند از عهده اجرا و اداي زبان 
معيار برآيد، عنوان ک��رد: من به عنوان يک مجري گاهي احس��اس 
مي کنم به محدوده کاري ما توهين مي شود. کار اجرا اکنون به شيوه اي 
پيش مي رود که انگار کاري تخصصي نيس��ت و هرکسي با هر ميزان 
علاقه مندي و اطلاعات مي تواند اجرا را امتحان کند.  وي با اش��اره به 
افرادي که آرزوي اجرا دارند، بيان کرد: به نظر مي آيد بسياري با خود 
فکر مي کنند کاش يک چهره هنري يا ورزش��ي بودند که به راحتي 

مي توانستند اجرا در تلويزيون را بر عهده بگيرند. 
خامنه در پايان گفت: زبان معيار ما در ح��ال حاضر از زبان فاخر دور 
شده و زبان مجريان به زباني تبديل شده است که در سطحي نازل در 
کوچه و بازار استفاده مي ش��ود. اگر هم مجرياني مثل من يا برخي از 
همکارانم نخواهند از اين زبان استفاده کنند متهم مي شويم که به روز 
نيستيم و با جامعه بيگانه ايم درحالي که قرار نبوده است که اين زبان، 
زبان معيار ما در تلويزيون باشد بلکه قرار بود از ادبياتي استفاده شود 

که بتواند مخاطب را جادو کرد. 

گيتيخامنه:ازانتخاببرخیمجریاندرتلویزیونتعجبمیکنم

»گيلهوا«بعداز»گاندو«بهتلویزیونميآید
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